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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 13. prosince 2017 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Miroslav Dittrich, Vítězslav Jandák, členové 

Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Vodochodský, člen rady Čro 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

 

1. Zahájení 

 

2. Detailní debata o systému zápisů z jednání předsednictva Rady ČRo; 

zápisy z jednání předsednictva Rady ČRo 27. 9., 11. 10., 31.10. 15.11.+29.11. 2017 

 

3.   Návrhy usnesení na VS 20. 12. 2017 (téma: odevzdané analýzy pro potřeby Rady ČRo) 

             

4.   VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 8. minitendru, souhrnné info 

 

            5.    Setkání s vedením ČRo 13.00, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

                        - Měsíční informace generálního ředitele pro Radu ČRo za listopad 2017 

          - Různé  

 

6.    Odměny DK – navýšení od 1. 1. 2018 

             

7.    Stanovení kritérií odměny GŘ na 1. pololetí 2018 

 

            8.   Stížnosti a podněty posluchačů – M. Fleischmann, M. Adámek 

            

9.   Různé  -  vyhodnocení vysílání ČRo – volby do PS 2017 (materiál od ČRo) 

                   -  právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“  

                   -  návštěva Radio France (informace) 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková na začátku jednání oznámila, že vedení rozhlasu doplnilo k dnešnímu 

jednání bod – Měsíční informace GŘ pro Radu ČRo za listopad 2017, po následné debatě se přítomní 

radní shodli přesunout tento bod na příští jednání předsednictva Rady a dnes jednat bez setkání s vedením 

rozhlasu.  

 

2) Detailní debata o systému zápisů z jednání předsednictva Rady ČRo; 

zápisy z jednání předsednictva Rady ČRo 27. 9., 11. 10., 31.10. 15.11.+29.11. 2017 

- H. Dohnálková zahájila debatu ohledně minulých zápisů z jednání předsednictva Rady a upozornila, že 

Rada má dosud již 5 neschválených zápisů z jednání předsednictva na veřejné schůzi. Zopakovala svůj 

návrh - hlasovat na veřejné schůzi o zápisech tak, jak je navrhlo předsednictvo Rady. V. Jandák navrhl do 

budoucna pořizovat z jednání předsednictva zvukový záznam, který by byl uložen v trezoru v sekretariátu 

Rady a v případě nejasností či sporů by byl k dispozici. Na webových stránkách Rady ČRo by byl 

zveřejněn jen stručný bodový zápis, schválený na veřejné schůzi. Následovala debata přítomných radních.    
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3) Návrhy usnesení na VS 20. 12. 2017 (téma: odevzdané analýzy pro potřeby Rady ČRo) 

Proběhla debata k dodaným analýzám, P. Šafařík upozornil na opakující se nedostatky – nadproporční 

zdroj u agentury Reuters (analýza ke konfliktu v Sýrii), kladení sugestivních otázek, nepřesné odkazování 

na zdroje, nepřesné afiliace, omezená pluralita zdrojů. H. Dohnálková doplnila, že při debatě na veřejné 

schůzi by bylo dobré odkázat na konkrétní příklady, což P. Šafařík bude připraven ukázat. Závěrem se 

radní shodli na textu usnesení na příští veřejnou schůzi.  

M. Dittrich připomněl plagiátorství v pořadu J. Mejstříka „Knihy, na které vám nezbyl čas“ a prohlášení 

generálního ředitele na minulé veřejné schůzi o vyřešení celého případu. P. Šafařík uvedl, že z webových 

stránek byly relace tohoto pořadu staženy a pořad se nevysílá, některé díly již byly do archivu iRadio 

znovu zařazeny. Radní se shodli požádat vedení rozhlasu o výstup, jak celé šetření dopadlo. P. Šafařík 

poukázal, že od dubna do listopadu tohoto roku nebyly díly pořadu veřejnosti k dispozici, nehledě na 

publikační etiku a dimenzi hospodaření. J. Vejvoda navrhl počkat na vyjádření rozhlasu, jak bylo s celým 

tímto případem naloženo a jaký je výsledek a podle toho formulovat usnesení na veřejnou schůzi  

 

4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo –  P. Šafařík informoval o schůzce hodnotící skupiny, která 

proběhla 30. 11. 2017 a byl zadán 8. minitendr na analýzy pro Radu ČRo. Pro analýzu Rádia Wave byla 

vybrána skupina dr. Sedlákové, Analýzu k volbám do PS 2017 zpracuje společnost Focus. Dle informací 

vedení ČRo si emailem zpracovatelé převzali rozhodnutí, nyní běží 15-denní lhůta na odvolání. Pokud se 

nikdo neodvolá, okolo Vánoc by mohlo proběhnout podpisové řízení. Požádal předsednictvo Rady, aby 

požádalo vedení rozhlasu o urychlení podpisového procesu.   

 

5) Setkání s vedením ČRo 13.00, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

                        - Měsíční informace generálního ředitele pro Radu ČRo za listopad 2017 

          - Různé  

- tento bod byl přesunut na další jednání předsednictva Rady ČRo. 

 

 

6) Odměny DK – H. Dohnálková připomněla debatu o výši odměn pro DK a navrhla navýšení odměny 

pro členy dozorčí komise Rady ČRo o 10% od 1. 1. 2018, s čímž přítomní radní souhlasili. K tomuto 

navýšení Rada přijme usnesení na prosincové veřejné schůzi – tajemnice Rady zjistí, kdy byla stanovena 

stávající výše odměny dozorčí komisi a jaké bylo znění usnesení. 

 

 

7) Stanovení kritérií odměny GŘ na 1. pololetí 2018 – H. Dohnálková zahájila debatu, připomněla 

kritéria, která byla v minulých dvou pololetích. Na doporučení dozorčí komise bylo pro letošní rok 

přidáno ekonomické kritérium odměny, ale ukázalo se, že hodnotit vyrovnané hospodaření rozhlasu 

v polovině roku není dost dobře možné. Otevřela možnost udílení odměny jen jednou ročně, podobně 

jako má stanovenou odměnu ČT, nebo neuvádění procentuálního vyčíslení jednotlivých kritérií. Rovněž 

navrhla změnu v nastavení jednotlivých kritérií, místo ekonomického kritéria by navrhovala zařadit 

kritérium „Plnění rámcového plánu činnosti ČRo na rok 2018“. K tomuto byla většinová shoda radních 

s tím, že je nutné, aby rámcový plán obsahoval termíny, ke kterým mají být jednotlivé činnosti plněny, 

aby bylo možné plán hodnotit. P. Šafařík upozornil, že hlavním měřítkem odměny by měl být Kodex ČRo 

a kontrola hospodaření na základě šetření dozorčí komise. Závěrem se radní dohodli nezařazovat 

ekonomické kritérium a shodli se na těchto kritériích: 

1) Dodržování Kodexu, Statutu ČRo a Zákona o ČRo   45%     

2) Dodržování usnesení Rady ČRo      20% 

3) Kvalita předkládaných materiálů a dodržování dohodnutých termínů 10% 

4) Podíl ČRo na trhu  (share) 22,2%      10% 

5) Plnění Rámcového plánu činnosti ČRo na rok 2018 v 1. pololetí 2017 15% 

 

8) Stížnosti a podněty posluchačů – M. Fleischmann a M. Adámek - T. Kňourek připomněl návrh 

odpovědi za Radu ČRo na stížnost M. Fleischmanna za APSV ČR, přítomní radní upravili znění 
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odpovědi. U stížnosti M. Adámka Rada vyčká na doplňující informace od vedení rozhlasu. Tajemnice 

Rady se dotázala na stížnosti S. Volného (zde odpověď navrhne J. Vejvoda) a PhDr. J. Novotného, kde 

bude požádáno vedení rozhlasu o vyjádření. Návrhy textů odpovědí na ostatní stížnosti, které budou 

projednávány na prosincové veřejné schůzi, připraví jako obvykle T. Kňourek. 

 

9) Různé – vyhodnocení vysílání ČRo – volby do PS 2017 (materiál od ČRo) – proběhla debata 

přítomných radních nad dodaným materiálem. 

 -  právní poradenství pro Radu ČRo – H. Dohnálková informovala o emailu, kterým oslovil T. 

Kňourek předsedu DK F. Hejla a mediálního odborníka J. Růžičku. Přečetla odpověď J. Růžičky ze které 

vyplývá, že nevykonává advokátní činnost a nemůže za úplatu poskytovat právní služby. Proto H. 

Dohnálková navrhla zřízení Expertní komise, dle č. VIII. Statutu Rady ČRo a dotázala se na názor 

právníků dozorčí komise Rady. Všichni tři právníci z DK se shodli, že takto ustanovená expertní komise 

se zákonem o advokacii nekoliduje, F. Hejl projevil zájem o členství v této komisi. H. Dohnálková 

navrhla jmenovat do Expertní komise externí odborníky, kterým může být vyplácena za poradenství 

odměna, členové Rady ČRo a její dozorčí komise mohou být členy, ale nemohou být za práci v komisi 

honorováni. Proběhla debata, na jejímž závěru se přítomní radní shodli na ustanovení expertní komise, V. 

Jandák navrhl přizvat do komise Jeronýma Tejce, J. Vejvoda Milana Šmída a T. Kňourek navrhl 

Jaroslava Růžičku, s čímž ostatní souhlasili. Předsedkyně Rady navržené osloví jak ohledně členství 

v komisi, tak se zadáním mediálně-právní analýzy na téma „Co je to veřejný zájem“. 

-  návštěva Radio France (informace)  - P. Šafařík navrhl zveřejnit na webových stránkách Rady 

tiskovou zprávu o zahraniční cestě do Radio France a uveřejnit zprávu, kterou vypracoval a již před 

časem zaslal všem radním, s čímž přítomní souhlasili.  

- Brexit a Cimrman – H. Dohnálková informovala o jednání dozorčí komise 12. 12. 2017, kde byla 

spolu s T. Kňourkem, P. Šafaříkem a M. Dittrichem přítomna. M. Vích ještě dopracuje a doplní zprávu o 

těchto marketingových akcích. R. Cholenský a J. Chytil se k akcím vyjádřili v šetření již minulé dozorčí 

komise a názor nezměnili. Konstatovali, že nemají finanční vyjádření, které by vykazovalo neefektivnost 

akcí, a chtějí ještě závěrečnou zprávu pro Radu prodiskutovat. H. Dohnálková požádala M. Vícha, aby 

celou zprávu do pátku 15. 12. dopracoval a předal Radě. P. Šafařík oponoval, že důkazní břemeno o 

efektivnosti akcí je na straně ČRo a zopakoval návrh - uzavřít šetření usnesením na veřejné schůzi. 

Usnesení, které již minule navrhoval, je i dle členů dozorčí komise mírné a zdůraznil, že ze zákona má 

dozorčí komise upozorňovat Radu na svá zjištění v oblasti hospodaření. Následovala debata přítomných 

radních o marketingových akcích a jejich hodnocení do budoucna. J. Vejvoda navrhl obecné usnesení na 

příští veřejnou schůzi:  

Rada ČRo žádá Český rozhlas o vypracování a dodržování takové metodiky velkých marketingových akcí, 

kde budou zřejmé jejich cíle, náklady a vyhodnocení.  

H. Dohnálková připomněla, že již před zářijovou veřejnou schůzí měla připraveno v návaznosti na 

jednání DK usnesení v podobném znění, které by směřovalo do budoucna. Obsahovalo rovněž informaci, 

že vedení ČRo bude Radě ČRo (potažmo dozorčí komisi) před marketingovými akcemi ve finančním 

objemu nad 500. 000,-Kč předkládat projektové listy s jasně vytyčenými cíli. 

 

Přítomní radní se shodli na termínech jednání v lednu – březnu příštího roku. 

 

Termíny na další jednání předsednictva Rady ČRo 2018: 

 

Leden  17. 1. 13.00 jednání předsednictva  31. 1. 10.00 jednání předsednictva, 14.00 VS 

Únor  14. 2. 13.00 jednání předsednictva  28. 2. 10.00 jednání předsednictva, 14.00 VS 

Březen  14. 3. 13.00 jednání předsednictva   28. 3. 10.00 jednání předsednictva, 14.00 VS 

 

P. Šafařík upozornil na rozpočet Rady ČRo na rok 2018, zejména na snížení financí v nákladech na 

poradenské služby, přičemž byly navýšeny prostředky na reprezentaci. Navrhl snížit prostředky z kapitol, 

které se v minulosti nevyčerpaly a vykazovaly velké přebytky – např. položky náklady na materiál, služby 

a provoz a navýšit o 100 000,- Kč položku na poradenské služby, kterou Rada využívá zejména na 

analýzy. H. Dohnálková uvedla, že rozpočet Rady na rok 2018 je již uzavřen, návrhy na úpravy byly 

radním zasílány a byly radními detailně projednány. Ohledně navýšení položky na reprezentaci vysvětlila, 
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že veškeré náklady kromě ubytování a dopravy na výjezdních zasedáních spadají právě do této položky a 

upozornila, že i toto bylo radními detailně projednáno přes emailovou korespondenci a odsouhlaseno, 

navíc je navýšení v této položce minimální.  

 

 

       Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

Prosinec 2017      20. 12. 10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Leden 2018  17. 1.  13.00 jednání předsednictva 

   31. 1.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Únor 2018  14. 2.  13.00 jednání předsednictva 

   28. 2.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Březen 2018  14. 3.  13.00 jednání předsednictva 

   28. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

  

  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 


